
P R O T O K Ó Ł    Nr III
z  Sesji Rady Gminy Szczytniki VI Kadencji, 

 odbytej w dniu 30 grudnia  2010 r.
w sali posiedzeń Urzędu Gminy

W sesji  udział  wzięło  15 radnych  według załączonej  listy  obecności  oraz   Wójt  Pan 
Marek Albrecht,   Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch, radca prawny Pan Ireneusz Guziński. 
Porządek obrad:
      I.  Część robocza w Urzędzie Gminy:
1.Otwarcie sesji.
2.Ustalenie porządku obrad.
3.Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
4.Informacja przewodniczących komisji rady o pracach komisji w okresie międzsesyjnym.
5.Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy. 
6.Interpelacje.
7.Podjecie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych.
8.Podjęcie uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2010.
9.Odpowiedzi na interpelacje
10.Zapytania, wolne wnioski.
11.Zakończenie części roboczej.

II.    Część świąteczna w Restauracji „Zgodna” w Szczytnikach”- spotkanie  
opłatkowe o godz. 14.00

Punkt 1 – Otwarcie sesji.
Otwarcia Sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Szczytniki Pan Andrzej Kupaj   

i stwierdził, że na ogólny stan 15 radnych na sesję przybyło 15, zapewniając tym sam quorum 
wymagane dla prawomocności obradowania oraz podejmowanych uchwał.
Punkt   2– Ustalenie porządku obrad.  

Przewodniczący  Rady  i  zwrócił  się  o  zgłaszanie  ewentualnych   uwag,  propozycji  do 
porządku obrad. 

Wobec braku   uwag do porządku obrad  Przewodniczący Rady stwierdził,  że  sesja 
będzie przebiegać wg porządku dziennego w brzmieniu jak wyżej.
Punkt    3 - Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.  

Pan  Wójt  poinformował,  ze  w  okresie  międzysesyjnym  zajmował  się   realizacją 
bieżących  zadań  gminy  ze  szczególnym  zwróceniem  uwagi  na  odśnieżanie,  opracowaniem 
projektów uchwał na sesje, opracowaniem projektu zmian budżetowych, projektu uchwały w 
sprawie  nie  wygasających  wydatków,  wziął  udział  w  spotkaniu  w  Brzezinach  w  sprawie 
przyjęcia Gminy Błaszki do Lokalnej Grupy Działania „Długosz Królewski”, odbył spotkanie z 
sołtysami z terenu gminy oraz przedstawicielami Ochotniczych Straży Pożarnych, brał udział w 
spotkaniu wójtów ze Starostą
Punkt    4  -  Informacja   przewodniczących  komisji  o  pracach  w  okresie   
międzysesyjnym.

- Przewodnicząca Kmisji Zdrowia, .... Pani Alicja Skrzybalska poinformowała, ze odbyło 
się  posiedzenie Komisji, Komisja opracowała projekt planu pracy na 2011 r., 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa ... Pan  Zbigniew Karczewski poinformował, że w 
okresie międzysesyjnym odbyło się posiedzenie komisji, przedmiotem obrad były sprawy 
związane z odśnieżaniem, omówiono sprawę zakupu koparko-spycharki,

- radny  Pan  Paweł  Domagała  –  zaproponował  rozpatrzyć  możliwość  naprawy  starej 
koparki,

- radna Pani Alicja Skrzybalska – zaproponowała rozpatrzyć możliwość zakupu równiarki, 
która  może  być  również  wykorzystana  do  odśnieżania,  stwierdziła,  że  w  pierwszej 



kolejności  do  odśnieżania  należy  dysponować  sprzęt  gminny  i  samochody  OSP  
z  pługami,  po  zakończeniu  odśnieżania  powinno  się  przystąpić  do  planowania  
i organizowania odśnieżania na kolejny sezon,

- radny Pan Grzegorz Ostrowski – stwierdził, że gminna koparko-spycharka jest już bardzo 
zużyta, nastąpiło zmęczenie materiału , w grę wchodzi tylko remont kapitalny,

- radny Pan Piotr Zimny – zapytał w jaki sposób jest rozliczany najem prywatnej koparko-
spycharki  od  operatora  gminnej  koparki  Pana  Zbigniewa  Marchwackiego,  za  jaką 
odpłatnością  jest  ona  wynajmowana,  poinformował,  że  OSP  z  Iwanowic  deklaruje 
przystąpienie do odśnieżania tylko należy zakupić im pług,

- radna Pani Danuta Świątek – poinformowała,  że  w okresie  międzysesyjnym nie  było 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej,

Punkt   5 –   Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.  
Przewodniczący rady poinformował,  że w okresie międzysesyjnym do Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:
- skarga Pani Magdaleny Zdrowickiej-Wawrzyniak  zam. Tymieniec na działalność Wójta 

za pośrednictwem Starosty Kaliskiego,  zapoznał Radę z treścią skargi i zwrócił się do 
wójta o złożenie wyjaśnień, a do Rady o  rozpatrzenie skargi,

- Wójt  Pan Marek Albrecht  poinformował,  ze  skarga  dotyczy  okresu gdy urząd Wójta 
sprawował  Pan  Mirosław  Juszczak,  ale  jest  to  skarga  na  wójta  i  złoży  wyjaśnienia, 
poinformował, że na terenie gminy jest ponad 100 km dróg zaliczonych uchwała Rady 
gminy do kategorii dróg gminnych i ponad 50 km dróg dojazdowych i lokalnych. Droga 
w Tymieńcu jest drogą przelotowa i była odśnieżana jako jedna z pierwszych w rejonie 
Stawu, do odśnieżania zaangażowano gminną koparko spycharkę i dwa samochody OSP 
z m. Szczytniki i Staw oraz dodatkowo wynajęto równiarkę z firmy Pana Rafała Świątka 
oraz koparko spycharkę Volvo Pana Zbigniewa Marchwackiego, od początku opadów 
śniegu  droga  Staw  -  Tymieniec  była  odśnieżana  kilka  razy,  nieprzejezdność  była 
spowodowana  zawiewaniem przez  śnieg,  zwrócił  się  do  Rady o  uznanie  skargi  jako 
bezzasadnej,

- Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj zwrócił się do Rady o zajęcie stanowiska w 
powyższej sprawie,

- radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  poinformowała  Radę,  że  skarżąca  jest  osobą 
zdesperowana z powodu choroby dziecka, mimo ze skarga nie ma uzasadnienia należy 
wyrazić  ubolewanie,  bo  akcja  odśnieżania  w  ubiegłym  jak  i  w  tym  roku  nie  była 
poprawnie  zorganizowana  i  efektywnie  prowadzona,  zapytała  jak  jest  koordynowane 
odśnieżanie, kto koordynuje i nadzoruje pracę sprzętu na drogach,

- radny  Pan  Grzegorz  Ostrowski  –  poinformował,  że  w  drugie  święto  w  Mroczkach 
samochód osobowy zakopał się w zaspie, poszkodowani wydzwaniali do radnych i nie 
miał kto zadysponować do pomocy samochodu OSP ze Stawu,

- Wójt  Pan  Marek  Albrecht  –  poinformował,  że  w  drugie  święto  samochód  OSP  ze 
Szczytnik odśnieżał na polecenie Pani Biernat w godz. od 17.00 do 24.00, dotychczas na 
odśnieżanie wydano 32 tys. zł.,

- radny Pan Kazimierz Bączyk – poinformował, że w święta do Pani Biernat nie można 
było się dodzwonić, a tak nie powinno być,

- radny Pan Zbigniew Karczewski – zapytał jak Pan Wójt zamierza płacić strażakom za 
odśnieżanie,

- pan Wójt – poinformował, ze kierowcy OSP mają płacone co miesiąc przez cały rok, i w 
związku z tym za odśnieżanie powinny by pokrywane koszty paliwa,

- radny  Zbigniew  Karczewski  –  zapytał  dlaczego  jednostka  OSP  z  Iwanowic  nie  jest 
zaangażowana do odśnieżania

- pismo mieszkańców Główczyna w sprawie bodowy drogo Główczyn – Romanów gm. 
Błaszki
Rada odłożyła rozpatrzenie sprawy na sesje budżetową.

Punkt  6 - Interpelacje.
- nie zgłoszono



Punkt 7 – Podjecie uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian budżetowych.
Skarbnik  Gminy  Pani  Bloch  Małgorzata  przedstawiła  projekt  uchwały  w  powyższej 

sprawie
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 

uchwały,  w wyniku którego Rada jednogłośnie  podjęła  Uchwałę Nr III/7/10     (głosowało 15 
radnych)
Punkt 8 – Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 
gminy, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2010. 

Skarbnik  Gminy  Pani  Bloch  Małgorzata  przedstawiła  projekt  uchwały  w  powyższej 
sprawie  zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały,  w wyniku którego Rada jednogłośnie  podjęła  Uchwałę Nr III/8/10 (głosowało 15 
radnych),
Punkt 10 - Odpowiedzi na interpelacje

- nie dotyczy -  nie zgłoszono interpelacji

Punkt 11 - Zapytania, wolne wnioski.
- radny Pan Roman Siciarek – poinformował, że na spotkaniu sołtysów poruszono problem 

podwyżki diet sołtysów, zwrócił się do Rady o rozpatrzenie tej sprawy na najbliższej 
sesji,,

- radny Pan Tadeusz Buchwald – stwierdził, że w związku z nieobniżeniem stawki podatku 
rolnego  to  Rada  do  sprawy  podwyżek   jakichkolwiek  diet  powinna  podchodzić  z 
przemyśleniem,

- Wójt  Pan Marek Albrecht  –  poinformował,  że  przedstawi  Radzie  projekt  uchwały w 
powyższej sprawie,

- radna Pani Alicja Skrzybalska – poinformowała, że w innych gminach sołtysi otrzymują 
diety wyższe niż w Szczytnikach i wynoszą:

o 600 zł/kwartał w Gminie Żelazków,
o 450 zł/kwartał w Gminie Brzeziny,
o 600 zł/kwartał w Gminie Godziesze Wielkie,

- radny Pan Zbigniew Karczewski  –  stwierdził,  że  należy  docenić  sołtysów,  rozważyć 
możliwość podwyżki diet, część płatników podatku rolnego nie płaci tego podatku i z 
tym też trzeba coś zrobić,

- Zastępca Wójta Pan Stanisław Marchwacki – poinformował, że pracownik który zajmuje 
się egzekucją nie wywiązuje się poprawnie z tych obowiązków,

- Wójt  Pan  Marek  Albrecht  –  poinformował,  że  zobowiąże   pracownika  do  egzekucji 
podatków,

- radny Pan Grzegorz Ostrowski  –  stwierdził,  że  w toalecie  powinny być  jednorazowe 
ręczniki  jednorazowe,  papier  toaletowy,  mydło  –  mówił  o  tym  minionej  kadencji, 
stwierdził, że na sali posiedzeń powinna wisieć duża mapa Gminy,

- Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  –  poinformował,  że  wiosna  zorganizuje 
wyjazdową sesję Rady Gminy celem zapoznania radnych z całym terenem,

- Zastępca  Wójta  Pan  Stanisław  Marchwacki  –  poinformował,  że  opracowuje  mapę 
Gminy,

- radna Pani Alicja Skrzybalska – poinformowała,  że strona internetowa Urzędu Gminy 
jest nieaktualna, zapytała jaki jest koszt obsługi informatycznej Urzędu,

- Zastępca Wójta Pan Stanisław Marchwacki – poinformował, że strona internetowa była 
zakładana kilka lat temu, sprawami informatycznymi zajmuje się firma prywatna,

- zaproponował, aby do obsługi informatycznej poszukać informatyka na terenie Gminy,
- radna Pani Alicja Skrzybalska – zaproponowała ogłoszenie naboru firmy informatycznej,
- radny Pan Bogumił Jankowski – stwierdził, że Gmina jest ubogo oznakowana, brakuje 

drogowskazów i tablic informacyjnych z nazwami miejscowości,



- radny Pan Zbigniew Karczewski – zapytał kiedy Rada pozna nowego skarbnika, zastępcę 
wójta, osobę odpowiedzialną za pozyskiwanie środków pozabudżetowych,

- radny Pan Piotr Zimny – zwrócił się o wystąpienie do  Starostwa o zainstalowanie przy 
szkole oznakowanie świetlne ograniczenia szybkości,

- radny Pan Krzysztof Zawadzki – poinformował, że w Statucie Gminy są błędy,  § 27  
i § 29 mają identyczne brzmienie,

- Radny pan  Zbigniew Karczewski  –  zwrócił  się  aby w najbliższej  przyszłości  zacząć 
omówić  sprawę  oświetlenia  hybrydowego,  poinformował,  że  w  imieniu  Komisji 
Rolnictwa zwraca się do Rady o opracowanie apelu Rady w sprawie utrudnień z powodu 
wydawania świadectw dla zwierząt.

Po krótkiej dyskusji Rada wypracowała Apel w następującym brzmieniu:

APEL
Rady Gminy Szczytniki
z dnia 30 grudnia 2010 r.

w sprawie utrudnień w wystawianiu świadectw zdrowia dla zwierząt

Rada  Gminy  Szczytniki  wyraża  swoje  zaniepokojenie  i  sprzeciw  w  związku 
z  podjęciem  Uchwały  Nr  28/2010/V  Krajowej  Rady  Lekarsko-Weterynaryjnej  z  dnia 
9 grudnia 2010 r. w sprawie odstąpienia lekarzy weterynarii od podpisywania umów z tytułu 
wyznaczeń przez powiatowego lekarza weterynarii.

W trosce o dobro mieszkańców naszej gminy, którzy  po większości są rolnikami i dla 
których  głównym  źródłem  dochodów  jest  hodowla  zwierząt  zwracamy  się  z  apelem  do 
Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej o zmianę uchwały w powyższej sprawie, podjecie 
innych działań zmierzających do zmiany procedury wydawania świadectw w taki sposób aby 
nie było to dokonane kosztem najsłabszej grupy społecznej jaką są rolnicy indywidualni.

Rada  Gminy  Szczytniki  zwraca  się  o  podjecie  działań  systemowych  w  kierunku 
usprawnienia procedur wydawania świadectw w taki sposób aby to było korzystne dla lekarzy 
weterynarii  oraz  nie  było  utrudnieniem,  czy  dodatkowym  nieuzasadnionym  kosztem  dla 
rolników – hodowców zwierząt.

Punkt 12 - Zakończenie sesji.
W  związku  z  omówieniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad  o  godz.  13.30 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj zamknął część roboczą Sesji Rady Gminy Szczytniki
 i zaprosił wszystkich zebranych na część świąteczną w restauracji „Zgodna” w Szczytnikach.
II  Część  świąteczna  w  Restauracji  „Zgodna”  w  Szczytnikach”-  spotkanie  
opłatkowe o godz. 14.00

O godz. 14.15 w restauracji „Zgodna” rozpoczęła się część uroczysta sesji. W spotkaniu 
udział wzięli:  radna do Sejmiku Pani Barbara Nowak, Z-ca Przewodniczącego Rady Powiatu 
Kaliskiego Pan Benedykt Owczarek,   Wójt Gminy Szczytniki Marek Albrecht, były wójt Pan 
Mirosław Juszczak,  radni Rady Gminy Szczytniki, pracownicy Urzędu Gminy w Szczytnikach, 
kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych, sołtysi,   Komendant Gminny ZOSP. 

Uroczystość uświetniła swoim występem Orkiestra Dęta OSP w Iwanowicach pod batutą 
Pana  Marka  Kubery,   młodzież  szkolna  przygotowana  przez  Gminny  Ośrodek  Kultury  w 
Szczytnikach. 

Wszyscy zebrani połamali się  opłatkiem, złożyli sobie życzenia Noworoczne.

Protokołował:

Mirosław Kowalski


	Punkt 10 - Odpowiedzi na interpelacje

